
  

HANSTHOLM SKOLE 
Skolebestyrelsesmøde 19. september 2023 kl. 17:00-19:00 
 

Deltagere: Christina, Jeanett, Peter, Rise, Christian, Jimmi,  
Cathrine, Anna, Søren og Søren 
Afbud: Berit, Kim  
 
Dagsorden: 

1. Elevråd 17:00-17:10 

 

 

Der har været afholdt første møde i det 

samlede elevråd, og der er valgt forperson 

og næsteforperson. 

Forperson er blevet Clara fra 5.klasse 

Næstforperson er blevet Benjamin fra F2 

Vi er startet med at kigge på skolens reg-

ler, som elevrådet skal have med ud og 

leve i klasserne.  

Der er lavet en mødeplan, hvor elevrådene 

mødes i mellemtrin og udskolingsråd hver 

for sig og efterfølgende samlet.  

2. Forældremøder evaluering 17:10-17:35 

 

 

Tak fra ledelsen for skolebestyrelsens ind-

sats på forældremøderne. Det var nogle 

rigtig gode oplæg.  

Generelt synes vi, at fremmødet har været 

for lavt helt generelt. Hvad tænker skole-

bestyrelsen?  

Hvad er udfordringerne og gode ideer til 

at styrke fremmødet: 

Klasselærer skal give et tema og gør op-

mærksom på at det er vigtigt man bakker 

op.  

Der skal sendes remindere og dagsordner 

ud.  

Det vigtige er i klasserne. 

Der er spildtid – det er kedeligt.  

Snakken i klasserne og temaer – faste te-

maer som kræver forældreinvolvering.    

Korte den fælles del helt ned. 

Det er nok lige meget, hvad I kommer 

med. Dem der kommer, kommer, de andre 

tænker måske, at hvis det er vigtigt, så får 

vi det nok at vide. 

 



Forældremøde med tilmelding / framel-

ding 

Skolebestyrelsen kan sende information 

ud med overordnet invitation.  

Bespisning  

Tolkning under møderne ved behov 

Reducer det fælles eller inviter eksterne 

hjælpere ind.  

Kontakt til de forældre der melder fra / 

ikke melder til. 

I klasserne skal forældresamarbejdet være 

i højsæde. Skabe et forældrefællesskab.  

Klasseforældrerødderne som inspiratorer, 

tage kontakt til dem, der ikke melder til, 

tilbyder sig.  

Der skal meldes dato ud i god tid og sen-

des remindere ud flere gange – signalere 

det er vigtigt forældrene kommer. 

Lave dagsordner i samarbejde mellem 

klasselærere og klasseforældreråd.  

Ledelsen laver et udkast til en model for 

forældremøder som tages med på næste-

skolebestyrelsesmøde, så der forelægger 

en god køreplan inden sommerferien. 

3. Økonomi 17:45-18:00 

 

 

Økonomien er presset generelt og for ikke 

at overskride budgetterne yderligere, er 

der iværksat tiltag fra centralt hold.  

Der er aflyst nogle fælles dage -steder det 

har været muligt. Skolelederne skal bl.a. 

ikke afsted på årsmøde og der er en mate-

matik-fagdag der er aflyst. Der er skåret 

ned i antallet af fremskudte socialrådgi-

vere så der vil i en periode være tre i ste-

det for fire i hele kommunen. Vi har fået 

en ny tilknyttet foreløbig i tre måneder.  

Lokalt har vi fundet endnu en reduktion i 

kopier, da der ikke er blevet brugt så me-

get som forventet samt reduktion i ind- og 

udvendigvedligehold. 

Vi er fortsat nøjsomme og det ser ud til at 

gøre, at bære frugt, så den kurs holdes. 

Kort orientering om den fælles kommu-

nale ejendomsservice som sættes i værk 



1.januar. Vi kender endnu ikke den ende-

lige udmøntning – så der er mange ube-

kendte. 

Efter nytår skal vi indgå i en fælles kom-

munal leasingaftale der omfatter IT-ud-

styr, det betyder en udgift for os, men 

samtidig ved vi fremadrettet, hvad vores 

udgift er.  

Formanden slutter af med at slå fast, at vi 

her på skolen skal leve op til loven, og der-

for er det nødvendigt, at der politisk fin-

des nogle løsninger.  

4. Siden sidst 18:00-18:25 

a) Formanden 

b) Ledelsen – Herunder samarbejdet 

med Klitmøller 

c) Personalet 

d) Andre 

 

 

a) Formanden har ikke noget nyt. 

b) På torsdag har vi idrætsdag sammen 

med Klitmøller. Venneforeningen giver 

kage til alle 13.30. Forældre fra Hanstholm 

og Klitmøller er inviterede.                          

Der skal hentes kage hos bageren kl 10. 

Skolebestyrelsen opfordres til at komme 

og være med, hvis de kan.  

Vi har haft møde med skolelederen fra 

Klitmøller Friskole – Andreas. Udfra dette 

møde er der taget beslutning om, at 6.klas-

serne tager til Bornholm sammen. Der 

kommer to personaler med fra Klitmøller. 

Der er også samarbejde om biblioteket, 

skolekoncerter og sociale arrangementer. 

Andreas og personalet i Klitmøller vil me-

get gerne styrke vores samarbejde.                            

Søren har modtaget en mail fra sundheds-

styrelsen m.fl. omhandlende fester uden 

alkohol røg og tobak. I Thisted kommune 

arrangerer alkoholfrie fester, som alle sko-

ler bakker op omkring. Der er fokus på de 

skadelige virkninger ved tidlig debut af 

rusmidler. Tendensen er, at børn har tidli-

gere debut jo længere man kommer væk 

fra de større byer.  

Der er kommet en meddelelse fra kommu-

nen vedrørende offentlige institutioners 

aktiviteter på de sociale medier. Der kom-

mer snarligt noget til forældrene vedr. ac-

cept til brug af billeder.  

Kort info fra SFO’en. Vi rydder op, har sat 

gang i nogle tiltag. Der arbejdes med 



sproget og der er fokus på spisesituatio-

nen omkring eftermiddagsmad. 

Der kommer månedsbrev ud  

c) - 

 

e) -  

5. Personaleændringer 18:25-18:30 

 

Vores udskolings naturfagslærer har sagt 

sin stilling op pr 1/11.                                     

Der er slået en stilling op – del gerne op-

slaget.                                                     

Der er ansættelsessamtaler tirsdag 

d.24.oktober. 

Vi har nogle sygemeldinger og delvise sy-

gemeldinger. Der afholdes omsorgssamta-

ler som foreskrevet. Vi dækker ind med vi-

karer i skole og SFO 

Pædagog i F er kommet tilbage fra barsel 

og barselsvikaren er stoppet. 

Kaj har sidste dag på skolen på fredag.   

6. Opfølgning høringssvar 18:30-18:50 

 

Skolebestyrelsen vil bakke op om alt ved-

rørende samarbejdet med Klitmøller. 

Der skal kigges på mulighederne for 

surf/outdoor ind i skolen.                                    

Kan vi samarbejde med friskolen i forhold 

til lærere – evt bytte med andre fagkompe-

tencer? Samarbejde med den lokale surf-

klub?  

7. Punkter til næste møde 18:50-18:55 

 

Opfølgning af forældremøde  

Forældrearrangement sammen med Klit-

møller Friskole 

Folkeskolernes dag  

9. Evt. 18:55-19:00 Vi prøver fremadrettet at starte møderne 

16.30. 

Christina har kage med til næste møde. 

 

Vel mødt. 

M.v.h. Søren og Søren 


